

Koller Auktionen - Lot 1224*

A140 Furniture, Porcelain & Decoration - Thursday 22 March 2007, 10.00 AM



TABLE THERMOMETER "A LA PAGODE", George III, attributed to M. BOULTON (Matthew Boulton, Birmingham 1728-1809 London), England circa 1780/85. Matte and polished gilt bronze and white/grey marble, with figures of painted ivory. The pagoda-shaped case with columns at the angles and terrace with 4 figures, telescope and measuring instruments, set on a shaped plinth with further figures. The front with steps before facade with thermometer. 27x29x38 cm Provenance: from a very important European private collection An exceptionally rare item.

George III, M. BOULTON (Matthew Boulton, Birmingham 1728-1809 London)
zuzuschreiben, England um 1780/85.

Bronze matt- und glanzvergoldet sowie weiss/grauer Marmor, die Figuren aus bemaltem Elfenbein. Rechteckiges, pagodenförmiges Gehäuse mit frei stehenden Ecksäulen und

Koller Auktionen - Lot 1224*

A140 Furniture, Porcelain & Decoration - Thursday 22 March 2007, 10.00 AM

fein gestalteter, überdachter Terrasse mit 4 Figuren, Teleskop und Vermessungsinstrument, auf geschweiftem Sockel mit 3 weiteren Figuren, fein durchbrochener Galerie und blätterbeschrückten Füßen. Front mit vierstufiger Zentraltreppe vor Fassade mit Thermometer zwischen ausgeschnittenen Türen. 27x29x38 cm.

[CatItem.ArtText.Text502]

CHF 100 000 / 150 000

€ 103 090 / 154 640

Koller Auktionen - Lot 1224*

A140 Furniture, Porcelain & Decoration - Thursday 22 March 2007, 10.00 AM

